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مهــدی قایدی و ســردار آزمــون در جمع 
نامزدهــای برترین بازیکــن فصل لیگ برتر 

امارات قرار دارند.
به گزارش فوتبــال 360، فصل 2025-
2024 در شرایطی به اتمام رسید که در لیگ 
برتر امارات شــاهد قهرمانی مقتدرانه شباب 
الاهلی بودیم. شــارجه و الوحــده به ترتیب 
رتبه های دوم و سوم را به خود اختصاص دادند 
و راهی لیگ نخبگان شدند و الوصل سهمیه 
لیگ قهرمانان آسیا2 را به خود اختصاص داد.2 
تیم دباء الحسن و العروبه نیز طعم تلخ سقوط 
را چشــیدند. حالا اماراتی هــا در نظر دارند تا 
بهترین های فصلی که گذشت را پیش از دوره 

جدید مسابقات اعلام کنند.
 ایران 2 نماینده دارد

10 ستاره برای رسیدن به بردن جایزه بهترین 
بازیکن نامزد شده اند که حضور 2 ایرانی در این 

لیست از نکات حائز اهمیت است. مهدی قایدی، 
وینگر فصل گذشــته کلباء کــه حالا به النصر 
ملحق شــده و ســردار آزمون، مهاجم شباب 
الاهلــی به جمع کاندیداهــای نهایی راه پیدا 
کرده اند و باید رقابتی جذاب را با فدریکو کارتابیا 
)شباب الاهلی(، کوجو لابا )العین(، عمر خربین 
)الوحده(، فراس بن العربی )شارجه(، نبیل فکیر 
)الجزیره(، فابیو لیما )الوصل(، آلخاندرو رومرو 
)العین( و کایو لوکاس )شارجه( داشته باشند. 
از ایــن جمع عمر خربین با ســابقه گلزنی به 
تیم های ایرانی از جمله پرسپولیس و نبیل فکیر، 
ســتاره اســبق لیون، رئال بتیــس و ... جزو 

مشهورترین ها به حساب می آیند.
 قایدی، دومین بازیکن 

تاثیرگذار لیگ
مهدی قایدی، بهترین فصل فوتبالی خود را 
پشت سر گذاشــت و با فاصله، نفر اول کلباء 

میانه جدولی بود. او توانســت با 16 گل، هفت 
پاس گل و اثرگذاری مســتقیم روی 24 گل، 
دومین بازیکن موثر لیگ ادنوک نام بگیرد و با 
یک اختلاف نسبت به کوجو لابا در رتبه دوم 
از این حیث بایســتند. وینگر تیم ملی ایران 
همچنین سومین گلزن و چهارمین پاسور برتر 
مســابقات هم نام گرفت و مــزد این نمایش 
درخشان را با پیوستن به تیم النصر دبی گرفت. 
مهم ترین تفاوت قایدی با دیگر کاندیداها، این 
است که باشو در هر 2 جدول برترین گلزنان و 
پاس گل دهندگان در زمره نفرات صدرنشین 
بود. به نظر می رسد این بازیکن 26 ساله جزو 

نامزدهای اصلی در مسیر کسب جایزه باشد.
 سردار، یکی از 2 نماینده 

قهرمان
اما سردار آزمون. ستاره تیم ملی فوتبال ایران 
که در ابتدای فصل قبل با انتقالی غیرمنتظره 

فوتبال اروپا را ترک کرد و به شــباب الاهلی 
پیوســت. آزمون که به همراه تیمش در چند 
جبهه رقابت می کردند، طی برگزاری لیگ 11 
گل وارد دروازه رقبا کرد و 6 پاس گل هم برای 
هم تیمی هایش فرستاد. بازیکن باتجربه تیم 
امیر قلعه نویی اگر در زدن ضربات پنالتی دقت 
بیش تری به خرج می داد، می توانســت آمار 
بهتری را هم نهایتا بــر جای بگذارد. قهرمان 
فوتبال امارات در جمع 10 کاندید نهایی یک 
نماینده دیگر هم دارد که فدریکو کارتابیا است. 
بازیکنــی که هم از نظــر گل و هم پاس گل، 
خروجی پایین تری نسبت به آزمون داشت و 
همین مساله شانس مهاجم تیم ملی را افزایش 
خواهد داد. البته بعید اســت با در نظر گرفتن 
آمار دیگر نفرات، بتوان شانس خاصی را برای 
سردار آزمون قائل شد تا برنده جایزه بهترین 

بازیکن فصل شود.

سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاد اشراقی

سردترین نقل و انتقالات تاریخ در گرم ترین روزهای سال 
یــک زمانی در فصل نقل و انتقالات آن قدر بمب منفجر می شــد که 
هواداران فوتبال به شوق می آمدند و رسانه ها هم به طور طبیعی از این 
قضیه استقبال می کردند. پرسپولیس و استقلال آن قدر تغییرات جذاب 
داشتند که هواداران فوتبال برای شروع فصل جدید واقعاً لحظه شماری 
می کردند اما حالا کار به جایی رسیده که حضور عیسی آل کثیر مهاجم 
مازاد و 36 ساله پرسپولیس در باشگاه استقلال تبدیل به مهم ترین خبر 

فصل نقل و انتقالات می شود. 
کاری به این نداریم که نظری جویباری چطور مدیرعامل استقلال 
شد و بر چه اساسی مدیران هنرمند این باشگاه تصمیم گرفتند با آل 
کثیر مذاکره کنند اما باید پذیرفت که در فصل جاری و در روزهایی که 
سپری می کنیم شاهد ســردترین نقل و انتقالات تاریخ فوتبال ایران 
هستیم و به جرات می توان گفت تا امروز هیچ انتقال مهمی انجام نشده 

است. 
اگر حضور حاج صفی 36 ساله در سپاهان و آل کثیر 36 ساله در 
اســتقلال را اتفاق مهمی می دانید که ما هیچ بحثی نداریم اما واقعاً با 
انتشــار یک ســری اخبار باید به همه چیز در این فوتبال شک کرد و 
افســوس روزهایی را خورد که مدیران باشگاه ها در کنار ده ها اشتباه 
بزرگ و عجیب حداقل دو خرید بزرگ هم انجام می دادند تا هواداران 

تیمشان را به شوق آورند.
از همین فصل نقل و انتقالات سرد مشخص است که در فصل جاری 
لیگ برتر هم هیچ اتفاق هیجان انگیزی را شــاهد نخواهیم بود بهترین 
بازیکنان فوتبال و حتی نفرات کاملًا معمولی به امارات، روسیه و سایر 
کشورها می روند و فقط بازیکنانی در لیگ برتر فوتبال ایران می مانند که 

هیچ پیشنهادی ندارند و در دوران بازنشستگی به سر می برند!

دو ایرانی در امارات توپ طلا می خواهند

شانس قایدی بیشتر از آزمون است

طی روزهای اخیر حضــور امیررضا معصومی، 
سنگین وزن کشتی آزاد ایران در تمرینات تیم 
ملی جمهوری آذربایجان همراه با پدرش فردین 
معصومی حواشی زیادی را برای او به وجود آورد.
فدراســیون کشتی ایران رسما از مخالفت 
خود برای انتقال این کشــتی گیر به یک کشور 
دیگر خبر داد و با اینکه درخواســت رســمی به 
علیرضا دبیر نرسیده بود، او گفت که به هیچ عنوان 
حاضر نیست رضایت نامه معصومی را برای حضور 

در تیم ملی یک کشور دیگر صادر کند. اما فردین 
معصومی در گفتگوی خود با »ورزش سه« اعلام 
کرد موضوع انتقال پسرش به جمهوری آذربایجان 
را به فدراســیون این کشور ســپرده و خودش 
ارتباطی با فدراسیون ایران نخواهد گرفت. حالا 
برای نخستین بار فدراسیون کشتی جمهوری 
آذربایجان به این ماجرا واکنش نشان داده و حضور 
معصومی در تمرینات این تیم را یک اتفاق عادی 
و دوستانه قلمداد کرده است! سارخان موسی اف، 

سخنگوی مطبوعاتی فدراســیون کشتی این 
کشور، اظهار داشت: »هر ورزشکاری حق دارد به 
کشور ما بیاید و در تمرینات شرکت کند چرا که 
شرایط خوبی در باکو برای تمرین کشتی گیران 
ایجاد شده است. ورزشکاران عنوان دار و ستاره از 
بسیاری از کشورهای جهان برای تمرین به اینجا 
می آینــد و این یک روند عادی اســت. امیررضا 
معصومی نیز به همین دلیــل در اینجا تمرین 
می کنــد.« او در مــورد اظهارات یک رســانه 

ارمنســتانی مبنــی بر اینکه معصومــی بعد از 
ارمنستان به باکو رفته و قرار است با به تیم ملی 
آذربایجان بپیوندد، عنوان کرد: »در مورد نظرات 
مطرح شده توسط رســانه های ارمنستان، باید 
بگویم آنها کاملاً بی اساس هستند. در حال حاضر، 
اخباری مبنی بر اینکه این کشتی گیر با انتخاب 
بین ایروان و باکو روبرو است، با واقعیت مطابقت 
ندارد و دعوت از این کشــتی گیر به تیم ملی ما 

حتی موضوع بحث نیست. «

مهاجم فصل گذشته پرسپولیس 
بــرای مذاکره بــا اســتقلال در 

ساختمان این باشگاه حاضر شد.
در ادامه فصل نقل و انتقالات 
لیگ برتــر فوتبال ایــران، امروز 
)دوشنبه( عیسی آل کثیر، مهاجم 
فصل گذشته پرســپولیس که در 

فهرست بازیکنان مورد نظر ریکاردو 
ساپنیتو، ســرمربی استقلال قرار 
دارد، دقایقی پیش در ســاختمان 
باشگاه استقلال حاضر شد تا برای 
پیوستن به این تیم با مدیران باشگاه 
آبی پوش مذاکره کند. این در حالی 

است که او 36 سال دارد.

آل کثیر با استقلال وارد 
مذاکره شد

معجزه عیـسی در 
نقل  و انتقالات!

 مهدی هاشمی نسب، مربی سابق استقلال به جمع دستیاران مسعود 
شجاعی در صنعت نفت اضافه شد. هاشمی نسب پس از حضورش در 
جمع نفتی های آبادان گفت: »همیشه آرزو داشتم برای مردمی قدم 
بردارم که آب و هوای سالم ندارند، اما قلبشان دریاست و مقابل هیچ کس 
سر خم نمی کنند. این افتخار نصیبم شد؛ با باشگاه صنعت نفت برای 
فصل جدید قرارداد همکاری امضا کــردم. از اینکه می توانم در کنار 
مسعود شجاعی که همشهری و همبازی ام بوده، به تیم صنعت نفت 
خدمت کنم خوشــحالم و امیدوارم در پایان فصل در کنار هم اتفاقات 

خوبی برای  تیم سرزمین مادری مان رقم بزنیم.«

هاشمی نسب: آرزو داشتم برای مردمی 
فدراسیون آذربایجان جذب معصومی را رد کرد!قدم بردارم که آب و هوای سالم ندارند
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 زلزله قریب الوقوع 
در تیم مدیریتی استقلال

شاید فریدونی 
جانشین 

3جویباری شود

1



I N S T A G R A M : K H A B A R . V A R Z E S H I

K H A B A R  V A R Z E S H I

ورزش ایران و جهان

زهرا قنبری چند ســاعت قبل از 
شــروع بازی ایــران و اردن در 
اســتوری صفحه اینستاگرامش 
تأکید کرد که تیم ملی به قولی که 
داده وفــا می کند و حتما به جام 
ملت های فوتبال زنان آسیا صعود 
می کند. این وعده این امیدواری 
را ایجاد کرد که شاید تیم بتواند برای دومین 
بار به جمع 12تیم اول آسیا برسد؛ هر چند 
خوش بین ترین ها هم به پیروزی و صعود 
شک داشتند ولی این اتفاق افتاد؛ آن هم با 
پیروزی 2بر یک. قنبری، کاپیتان تیم ملی 
که در بازی با لبنــان، همان بازی که تیم 
ایران 3بر صفر شکست خورد و کار صعود را 
سخت کرد، دوکارته شده بود، در بازی اردن 
غایب بــود و بازوبند کاپیتانــی را به زهرا 
ســربالی داد. نبود قنبری، استرس بالای 
بازی و ترس از شکســت و از دســت رفتن 
سهمیه، در بازی همه بازیکنان تأثیرش را 
گذاشــته بود.ولی او به هم تیمی هایش 
اعتقاد داشت و می دانست که آنها بدون او 
هم مــی توانند چــرا که شــادی مردم 
کشورشان برای آنها خیلی ارزشمند است.

*مرحله انتخابی جام ملتها را با بردهای 
پرگل شروع کردید؟

بله خدا را شــکر.تیم ملی بدلیل شــرایط 
جنگی کشور و تهیه بلیت پرواز خیلی دیر 
به اردن رسید، تنها یک روز فرصت ریکاوری 
داشتیم.اما از همان ابتدا مصمم بودیم که از 
گــروه صعود کنیــم و از بازی ســنگاپور 
مســابقات را جدی گرفتــه و با برد خوب 

مرحله انتخابی را به پایان بردیم.
 در همان مسابقه اول بدلیل شادی گلی 
که انجام دادی،کارت زرد دریافت کردی.
از همان روز اول کادر فنی را دچار نگرانی 

کردی؟

از اول نمی دانســتم چنین کاری شــامل 
کارت زرد می شود.چرا که قانونی است که 
تازه به تصویب رســیده بــود و در جریان 

نبودیم.
 احساس می کنیم لبنانی ها را دست کم 
گرفتید و باعث شد نتیجه را واگذار کنید!

 لبنانی ها را دست کم نگرفتیم. انها مقابل 
ما تمامی بازیکنان خوبشــان را به میدان 
فرستادند حتی مصدومهایشان به مسابقه 
رسیده بودند.ولی کل تایم بازی توپ دست 
ما بود و آنها دو سه فرصت گلزنی داشتند که 
هر سه ان تبدیل به گل شد. متاسفانه روز 
بد ما بود.چرا که طبق آنالیزی که انجام شده 
بود حداقل ما باید پنج گل به انها می زدیم.
باید بگویم خیلی موقعیت داشتیم ولی هیچ 
کــدام از آنها را با بــی دقتی تبدیل به گل 
نکردیم.به هر حال فوتبال برد و باخت دارد 
و از این شکست خیلی ناراحت شدیم.چرا 
که می توانستیم ببریم.با اینحال فکر می 
کنم باخت به لبنان شوک بزرگ به ما وارد 
کرد که مقابل اردنی ها خود را جمع کنیم  

و مصمم تر ظاهر شدیم.
 گرفتن کارت زرد دوم شما را محروم کرد 
و مسابقه حساس اردن را از دست دادید؟ 
نبودن در میدان و بازی را از روی سکوها 

تماشاکردن خیلی سخت است!
کارت زرد دوم خیلی ناراحتم کرد.باور کنید 
از هر کسی در تیم ناراحتت تر بودم ،چرا که 
بازی مهمی چون اردن را از دست داده بودم.
روی این حساب خیلی سخت گذشت و 90 
دقیقه پراســترس را روی ســکوها پشت 
سرگذاشتم و فکر می کنم تابحال چنین 
حالی را تجربــه نکرده بودم.اما پایان بازی 
برایم طعم شیرینی داشت که با قهرمانی تیم 
ملی کشورم به پایان رسید.من خیلی اعتقاد 
داشتم که می بریم چون برق غیرت و انگیزه 

را  در چشمهای هم تیمی هایم  بوضوح می 
دیدم .تنها سعی کردم از بیرون به هم تیمی 

هایم روحیه بدهم.
 برای دومین بــار کار صعود اردنی ها را 

خراب کردید.چه احساسی داری؟
اردنی ها در زمین خودشان بازی می کردند و 
با یک تساوی هم بالا می رفتند به همین دلیل 
خیلی روانتر و بدون اضطراب بازی کردند.ولی 
برای ما تمام ثانیه ها دیر می گذشــت و کل 
کادر اضطراب  داشتند ولی بازیکنان غیرت 

بکار بردند و تاریخی دیگر را رقم زدند.
 نظرتان راجع به کادر فنی چیست؟  

کادر فنی خیلی حرفه ای عمل کرد،گروه 
انالیز از یک سو، انتقال تاکیتکهای تیمی از 
سوی خانم جعفری،زحمات کادر پزشکی 
همه کنار هم عامل موفقیت تیم ملی شد.

از خــدا ممنونم که تیمی خــوب داریم و 
نتیجه اش صعود به جام ملتها شد.

 و مرضیه جعفری
خیلی خوشحالم برای خانم جعفری که با 
حضورش در تیم ملی توانست اتفاق بزرگی 

رقم بزند. او خیلی تــاش کرد و زحمات 
زیادی برای تیم کشید. همگی از او ممنون 
و بابت حضور ایشــان خوشحال هستیم. 
جعفری مربی بزرگی است و تمام تاشش 
این بود که مردم ایران را سربلند کند، ما هم 
تاش کردیم که برنامه های او را در زمین 
پیاده کنیم. جعفری خیلی دوست داشت 
که صعود به جام ملت ها مجدداً تکرار شود 

و همگی بابت این اتفاق خدارا شاکریم.
 و پیام کاپیتان تیم ملی به مردمش؟!

خوشــحالیم که در این شــرایط  کمی 
دلهایشان را شــاد و کمی لبخند به روی 
لبهایشان آوردیم.برایمان دعا کنید تا در 
جام ملتهای اسیا هم خوش بدرخشیم تا 
برای اولین بار به جام جهانی صعود کنیم.

چرا که رقم زدن هر اتفاقی با این تیم بعید 
نیســت.تیم فوق العاده ای داریم که فقط 
بایــد بــه ان بهــاء داد ،برنامــه ریــزی 
خوب،بازیهــای تدارکاتی مناســب در 
اختیارش بگذارند تا با قدرت و امادگی فوق 

العاده وارد جام ملتها شویم.

رئال مادرید پــس از دوره ای راکد، حالا 
فعال ترین تابستان نقل وانتقالاتی خود 
در شش سال اخیر را تجربه می کند. این 
باشگاه تاکنون 178 میلیون یورو برای 
خرید بازیکنــان جدید هزینه کرده که 
آخرین آن، خرید آلوارو کارراس از بنفیکا 
به مبلغ 50 میلیون یورو است. این رقم، 
تابستان 2025 را به پرهزینه ترین فصل 
نقل وانتقالاتی رئال در ســال های اخیر 
تبدیل کــرده و تقریباً نیمــی از 390 
میلیون یوروی خرج شــده توسط کل 

باشگاه های لالیگا را شامل می شود. 
پس از فصلی بدون جام بزرگ )نه 
لیــگ قهرمانان، نه لالیــگا و نه جام 
جهانی باشگاه ها(، نیاز به تقویت تیم و 
ســرمایه گذاری احساس شــد. این 
بازســازی تیم بــه عمــق تغییرات 
سال های 19-2018 نیست که با بیش 
از 500 میلیون یــورو هزینه، چرخه 
جدیدی پس از جدایی کریســتیانو 

رونالدو و زیدان آغاز شد. 
در آن دوره، بازیکنانــی کلیدی 

مانند کورتوا، وینیسیوس، میلیتائو و 
رودریگو به تیم اضافه شــدند. اما در 
تابســتان کنونی، تمرکــز رئال روی 
تقویت خط دفاعی اســت که به دلیل 
مصدومیت هــا در فصــل گذشــته 

نقطه ضعف تیم بود. 
برای این منظور، دین هویســن 
)58 میلیون یورو(،آرنولد )7 میلیون 
یورو بــرای حضور در جــام جهانی 
باشگاه ها( و کارراس )50 میلیون یورو( 
به خدمت گرفته شــدند. همچنین، 

برای خط میانی، فرانکو ماستانتونو با 
63 میلیون یورو خریداری شــد.این 
178 میلیون یورو، بالاترین هزینه رئال 

در شش سال اخیر است. 
از تابســتان 2019، تنها در فصل 
24-2023 )بــا 134.5 میلیون یورو، 
عمدتاً برای جود بلینگام با 103 میلیون 
یورو( بیش از 100 میلیون یورو خرج 
شــده بود. در 16 ســال گذشته، این 

سومین فصل پرهزینه رئال است.
 در فصــل 21-2020 )دوران 

پاندمی(، رئال هیچ خریدی نداشت و 
تمرکز بر مدیریــت مالی بود.در پنج 
فصــل گذشــته )21-2020 تــا 
25-2024(، رئــال 303.5 میلیون 
یورو برای خرید بازیکن خرج کرد و با 
فروش 301.35 میلیون یورو، تعادل 

مالی را حفظ کرد. 
در ایــن مدت، اتلتیکــو مادرید 
)451.7 میلیــون یورو( و بارســلونا 
)431.5 میلیون یورو( هزینه بیشتری 
داشتند و 17 باشگاه انگلیسی و حتی 

ســه تیم عربســتانی از رئال پیشی 
گرفتند. اما امســال، رئال با قدرت در 
بازار نقل وانتقالات حضور دارد و تنها 
چلسی و لیورپول از آن ها بیشتر هزینه 

کرده اند.
 پس از فصلی بدون جام بزرگ، 
رئال مادرید با جدیت وارد بازار شده و 
در کنار غول های اقتصادی لیگ برتر، 
جایگاه ویژه ای در رتبه بندی هزینه ها 

دارد.

خبرگردی
NEWS BROWSING

 والیبال ایران در جایگاه سیزدهم رنکینگ جهانی 
تیم ملی والیبال ایران 
در پایان لیگ ملت های 
2025 با 6 پیروزی، 6 
شکســت، 25 ســت 
برده، 24 ست باخته و 
19 امتیــاز پــس از 
برزیل، ایتالیا، فرانسه، 
لهســتان،  ژاپــن، 
اســلوونی و کوبــا در 
مکان هشتم قرار گرفت. شاگردان روبرترو پیاتزا در رنکینگ جهانی هم 
با 222.91 امتیاز در مکان ســیزدهم جای گرفتند. لهستان، ایتالیا و 

فرانسه در این رنکینگ در مکان های اول تا سوم هستند. 
نکته قابل توجه در رنکینگ جدید، صعود چشــمگیر و موشکی 
برخی تیم های آسیایی است که درگیر مسابقات قهرمانی غرب آسیا 

هستند. 
امارات با جهشی 169 پله ای در مکان 54 جهان، عربستان با پرشی 
153 پله ای در جایگاه 70 و عمان با 151 رتبه پیشرفت در مکان 72 

رنکینگ جهانی قرار دارند.
 اولین برد دختران هندبال ایران در آسیا 

تیم ملی هندبال دختران نوجوان ایران در سومین و آخرین دیدارش 
در مرحله مقدماتی مسابقات قهرمانی آسیا مقابل هند با نتیجه 42 بر 

30 پیروز شد.
تیم ملی ایران در گروه B این مسابقات با ژاپن، کره جنوبی و هند 
همگروه بود. دختران ایران برابر ژاپن و کره  جنوبی شکست خوردند و 
مقابل هند پیروز شــدند. تیم ملی هندبال نوجوانان دختر ایران با این 
پیروزی در رده ســوم گروه B قــرار گرفت و باید در مرحله بعدی این 
رقابت ها با تیم چهارم گروه A که به احتمال فراوان هنگ کنگ خواهد 

بود دیدار کند.
یازدهمین دوره مســابقات قهرمانی آسیا نوجوانان از 27 تیر تا 5 

مرداد در چین انجام می شود.
  تصمیم عجیب فدراسیون دوومیدانی 
 با انتخاب  سخنگو 

شــروین اســبقیان معاون وزیر ورزش درخصوص آخرین وضعیت 
دوومیدانی کارانی که در کره حضور دارند، گفت: وزیر ورزش از همان 
روز نخســت به من دستور ویژه دادند که موضوع دوندگان را پیگیری 
کنم. وبیناری بین وزیر و سفیر ایران در کره برگزار شد و قرار است در 
این هفته، نخستین جلسه دادگاه برگزار شود. تمام تاش ما این است 

که سرنوشت آنها را پیگیری کنیم.
همچنین از سوی احسان حدادی، رئیس فدراسیون دوومیدانی، 
ایرج اکبرلو به عنوان سخنگوی فدراسیون در امور مربوط به رسیدگی 
به پرونده ورزشکاران ایران در کره جنوبی منصوب شد. خردادماه بود 
که 4 نفر از دوومیدانی کاران کشــورمان درجریان مسابقات قهرمانی 
آسیا در شهر گومی کره جنوبی به اتهام آزار جنسی یک دختر کره ای 

دستگیر شدند و از آن زمان تاکنون در بازداشت به سر می برند.

تا بحال چنین حالی را تجربه نکرده بودم

 قنبری: تیم 
فوق العاده ای 

داریم

ریخت و پاش رئال در بازار نقل و انتقالات پرز نصف لالیگا خرج کرد

1404 /04 /31  سه   شـــنبه
7996 28 شماره ســـال
TUE. 2025/07/22

ری
غفا

سا 
پری

دیویـد بـکام، سـتاره سـابق فوتبـال انگلیس و 
مالک یکی از سـهامداران باشـگاه اینتر میامی، 
اخیراً هدف شـوخی و انتقاد صریح همسـرش، 
ویکتوریـا بکام قـرار گرفت؛ آن هم پـس از آنکه 
در خانـه تصمیـم بـه کوتـاه کـردن مـوی خود 
گرفـت امـا نتیجـه ای فاجعه بـار رقـم زد. در 
ویدئویـی که ویکتوریا، طراح مد و همسـر بکام، 
در حسـاب اینسـتاگرامی اش منتشـر کـرده، 
بازیکن سـابق منچسـتریونایتد دیده می شـود 
کـه بـا دسـتانش تـاش می کنـد ناحیـه ای از 
سـرش را بپوشـاند؛ جایـی کـه ظاهـراً پـس از 
اشـتباهی در اصـاح، دچار ریزش کامل شـده 

است.
دیویـد بـکام قصـد داشـت ظاهـر کاسـیک 
ابتـدای دهـه 2000 خـود را بازسـازی کنـد و 
موهایـش را کوتـاه کنـد، اما به گفته خودش، »سـر 
تیـغ ماشـین ریش تراش افتاد« و همین باعث شـد 

تا بخشی از وسط سرش کاماً خالی شود.
در ادامـه ایـن ویدئـو، ویکتوریا که بـا چهره ای 
متعجـب بـه شـوهرش نـگاه می کـرد، بـا لحنـی 
صریـح بـه او گفـت: »چـی کار کـردی؟ داشـتی 
موهـات رو کوتـاه می کـردی ولـی واقعـاً چـی کار 
کـردی؟ بـذار ببینـم... صادقانه بگم؟ خیلی زشـت 

شده!«

 دسته گل  ویکتوریا 
روی سر بکام

ستاره ای مانند محمد صاح در طول دوران حرفه ای اش با مربیان بزرگی کار کرده است؛ از 
یورگن کلوپ و آرنه اشلوت در لیورپول گرفته تا ژوزه مورینیو در زمان حضورش در چلسی. 
او در مصاحبــه ای با فرانس فوتبال فاش کرد که بهترین مربی ای که تا به حال در 
دوران موفقش با او کار کرده، یک ایتالیایی است که اخیراً هدایت تیم ملی ایتالیا را نیز 

بر عهده داشته: لوچانو اسپالتی.
این بازیکن مصری توضیح داد که این انتخاب صرفاً به دلیل عاقه یا ارتباط خوب 
با او نیست، بلکه به خاطر پیشرفتی است که در زمین و خارج از آن تحت هدایت اسپالتی 
داشته است: »اسپالتی بهترین مربی ای است که تا به حال داشته ام. با او از نظر تاکتیکی 
و ذهنی بسیار پیشرفت کردم. او به من این فرصت را داد تا استعدادم را بروز دهم و به عنوان 

یک فوتبالیست رشد کنم.«

صلاح بهترین مربی  فوتبالش را یک 
ایتالیایی می داند

نه کلوپ، نه اسلوت
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طبق برنامه ریزی صورت گرفته 
قرار اســت اســتقلال و تراکتور 
بیستم مرداد در ورزشگاه نقش 
جهان اصفهان، سوپر جام امسال 

را برگزار کنند. 
این مسابقه با توجه به انبوه 
هــواداران هــر دو تیــم قطعاً با 
استقبال ویژه مواجه خواهد شد و 

از  آن، گروهــی  بــر  عــلاوه 
فوتبالدوســتان اصفهانــی هم 
دوســت دارند این بازی را تماشا 
کنند روی همیــن اصل قاعده 
ویژه ای برای فروش بلیت های آن 
رعایت می شود. طبق برنامه ریزی 
انجام شده، به هر دو تیم استقلال 
و تراکتور سهمه یکسانی از بابت 

سکوهای ورزشگاه تعلق می گیرد 
و بخشی از آن هم به صورت آزاد 
در اختیار علاقمندان قرار خواهد 
گرفت تا بتوانند بلیت تهیه کرده 
و تماشــاگر بازی شــوند. البته 
احتمالاً قسمتی از همین سهمیه 
آزاد نیز توسط هواداران استقلال 

تراکتور خریداری می شود.

عدم حضور ابوالففضل جلالی در دیدارهای تدارکاتی استقلال سوال برانگیز 
شده و ابهاماتی را درباره آینده حضور او در جمع آبی پوشان پایتخت به وجود 

آورده است.
استقلالی ها در حال گذراندن اردوی تدارکاتی پیش فصل به میزبانی کشور 
ترکیه هستند؛ آن هم در وضعیتی که فهرست تیم شان کامل نیست و عدم 
جذب بازیکنان مدنظر ریکاردو سا پینتو، صدای اعتراض سرمربی پرتغالی 
را بلند کرده است. روزبه چشمی و رامین رضاییان، 2 ستاره باتجربه آبی ها 
هم در مصاحبه های اخیر خود نسبت به کمبود بازیکن در فهرست تیم شان 
اشاره کردند تا وضعیت فهرست خاص استقلال در آستانه شروع فصل جدید 

این گونه نمایان شود.
آبی پوشان فعلًا 2 بازی دوستانه در اردوی ترکیه برگزار کرده اند که 2 بر یک 
مقابل الحسین اردن شکست خوردند و 2 بر یک از سد کوجائلی اسپور ترکیه 
گذشتند. سا پینتو در این 2 مسابقه به همه بازیکنان باتجربه و جوان خود 
میدان داد و حتی بعضاً یارهای تعویضی خود را دوباره به زمین بازگرداند تا 
بیش از پیش دستِ خالی او به چشم می آید. در این میان، تنها بازیکنی که 
برای استقلال در 2 بازی اخیر به میدان نرفته، ابوالفضل جلالی است که با 

وجود حضور در اردوی آبی پوشان، نتوانسته فرصت بازی به دست آورد.
خاطره به جا مانده از دوره اول سا پینتو در استقلال؛ 

اختلاف با جلالی!
جلالی که در دوره سرمربیگری فرهاد مجیدی به استقلال آمد، بعد از جدایی 
فرهاد، امید داشت که در تیمِ ریکاردو سا پینتو بتواند بدرخشد اما توجه سا 
پینتو بیشتر به سوی جعفر سلمانی بود و جلالی در 18 بازی )در لیگ برتر 
و جام حذفی( فقط 777 دقیقه فرصت بازی برای استقلال را به دست آورد 
که به صورت میانگین هر بازی کمتر از 45 دقیقه می شود! با توجه به ذهنیت 
قبلی ســا پینتو از ابوالفضل جلالی، از روز بازگشــت ریکاردو به نیمکت 
استقلال، گمانه زنی های پرشماری درباره آینده همکاری طرفین به گوش 

می رسد.
رد گمانه زنی ها؛ جلالی مصدوم بود، حردانی 

دفاع چپ بازی کرد
ابوالفضل جلالی در حالی وارد اردوی اســتقلال شد که ریکاردو سا پینتو 
استقبال گرمی از او انجام داد تا حداقل در ظاهر نمایان باشد که اختلافی 
میان طرفین نیست. با این وجود، بازی دادن به صالح حردانی در پست دفاع 
چپ و عدم استفاده از ابوالفضل جلالی بحث عدم علاقه سا پینتو به جلالی 
را دوباره مطرح کرده که پیگیری های بیشــتر نشان می دهد که جلالی از 
ناحیه زانو آسیب دیده است و فعلًا برای حضور در زمین نمی خواهد ریسک 

کند و همین مسئله باعث غیبت او در 2 بازی اخیر شده است.
گودرزی بیاید، معادلات تغییر می کند؟

ســا پینتو البته برای تقویت سمت چپ خط دفاعی استقلال، با وجود در 
اختیار داشتنِ ابوالفضل ذلیخاییِ جوان، درخواست جذب بازیکن کرده که 
بعد از منتفی شدن پروسه جذب احسان حاج صفی، رایزنی ها در مسیر خرید 
حسین گودرزی در حال نهایی شدن است. باید دید در صورت رسمی شدن 
قرارداد گودرزی و حضور و در استقلال، شرایط برای ابوالفضل جلالی چگونه 
پیش می رود و او که روزهای تلخ وشیرین پرشماری را در استقلال تجربه 
کرده و حتی عنوان برترین پاسور لیگ 23 را هم در کارنامه اش دارد، می تواند 
خودش را به سا پینتو اثبات کند یا خاطرات لیگ 22 برای او تکرار می شود 
و با ورود گودرزی، او مدافع چپ اســتقلال می شود و جلالی از تفکرات سا 
پینتو کنار می رود؟ پاســخ این ســوال به نظر می رسد طی روزهای آینده 

مشخص خواهد شد.

زلزله قریب الوقوع در تیم مدیریتی استقلال

خداحافظی با »متخصص« و رفقا
بعد از گذشــت حدود 7 ماه از استقرار تیم 
مدیریتی جدید در باشگاه استقلال، تغییر 
و تحولات گســترده در راه اســت و طبق 
آخریــن خبرها، بیش از 50 درصد اعضای 

هیات مدیره تغییر می کنند.
به گزارش فوتبال 360، استقلال حال و روز 
خوشی در بازار نقل وانتقالات تابستانه ندارد 
و تیمِ نهم فصل گذشــته لیــگ برتر فعلًا 
نتوانسته نقاط ضعف خود را برطرف کند و 
همین مسئله هواداران استقلال را دل نگران 
کرده که فصل پیش رو از فصلی که گذشت، 
بحرانی تر باشــد! در این بین، ریکاردو سا 
پینتو هم کاســه صبرش از دستِ مدیران 
باشگاه استقلال لبریز شده و او روز گذشته 
در پیامی اینســتاگرامی علیــه مدیریت 
باشگاه، از عدم جذب بازیکنان موردنظرش 
و از دست رفتن فرصت آماده سازی انتقاد 

کرد.
هــواداران آبی پوش از زمان روی کار آمدن 
تیم مدیریتــی جدید در چند مرحله علیه 
عملکرد مدیران باشــگاه تجمع اعتراضی 
برگزار کرده اند که آخرین بار روز شنبه )2 
روز قبل( بود. در این بین، گفته می شــود 
مدیران ارشد هلدینگ خلیج فارس هم با 
توجه به بودجه تخصیص یافته و رایزنی های 
انجام شــده برای ایجاد درآمد پایدار برای 
اســتقلال، از وضعیت مدیریت باشــگاه 
رضایت ندارند و همین مسئله، بحث تغییر 
و تحولات مدیریتی در باشگاه استقلال را 
تقویت کــرده و موضوعی که در هفته های 
اخیر در ســکوت خبری پیگیری می شد، 

حالا به مرحله اجرا نزدیک شده است.
نارضایتی شدید هلدینگی ها از 

مدیریت استقلال
مدیران هلدینگ قصد داشــتند تا فرآیند 
اعمال تغییر و تحولات مدیریتی را به بعد از 
پایان پنجره تابســتانه موکــول کنند اما 
عملکرد ضعیف آبی ها در مسیر تقویت تیم، 
شرایطی خاص و بحرانی را به وجود آورده و 
همین مسئله باعث شده تا بحث تغییرات 
در مدیریت باشگاه به تعجیل بیفتد. طبق 
خبرهای واصله، گزارشاتی درباره عملکرد 
تیم مدیریتی باشــگاه استقلال به مدیران 
ارشد هلدینگ رسیده و همزمان رایزنی ها 
و مصاحبه ها در مســیر تقویت ســاختار 

مدیریتی باشگاه در حال انجام است.
برکناری در انتظار 

نظری جویباری، بابایی و شجاعی
علی نظری جویبــاری، مدیرعامل و عضو 
هیات مدیره استقلال از جمله چهره هایی 
است که روزهای پایانی حضورش در جمع 
آبی پوشان پایتخت را تجربه می کند. ضمن 
آنکــه عملکــرد محمودرضــا بابایی هم 
رضایت بخش نبوده و در کنار نظری جویباری 
و بابایی، با توجه به عملکرد فریده شجاعی 
و 2شغله بودن او، آینده حضور شجاعی در 
تیم مدیریتی استقلال هم به خطر افتاده و 
طبق خبرهای واصلــه، بیش از 50 درصد 
اعضای هیات مدیره استقلال قرار است در 
حدود فاصله 7 مــاه بعد از انتصاب، برکنار 
شوند؛ آن هم در شــرایطی که پیشتر یک 
تغییــر در هیات مدیره بــا حضور مجتبی 
فریدونی به جای علیرضا اسدی انجام شده 

بود.
تکذیب شایعات جنجالی؛ نه 

»کریمی« بر می گردد، نه »آجورلو«
نظری جویباری به درهای خروج از استقلال 
در شرایطی نزدیک شــده که در روزهای 
گذشته اسامی مختلفی برای ورود به باشگاه 
اســتقلال به صف شــده اند. جالب آنکه 
شایعات مطرح شده بیشتر درباره مدیران 
اسبق باشــگاه استقلال اســت؛ از حجت 
کریمی و مصطفی آجورلو تا فرشید سمیعی. 
پیگیری های بیشــتر نشــان می دهد که 

کریمی به واسطه عضویت در هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال، جایی در تفکرات مدیران 
ارشــد هلدینگ ندارد و برخلاف شایعات، 
مذاکــره ای هم با مصطفــی آجورلو برای 
حضور در تیم مدیریتی اســتقلال نشده و 
اختلاف سلیقه سیاسی او با مدیران ارشد 
هلدینگ و حتــی نماینده تام الاختیار این 
مجموعه در باشگاه، عملًا احتمال بازگشت 
آجورلو به استقلال را به صفر رسانده است.

از احتمال بازگشت سمیعی تا 
ابقای تاجرنیا و فریدونی

فرشید سمیعی جزو چهره هایی محسوب 
می شــود که احتمال بازگشــت او به تیم 
مدیریتی استقلال وجود دارد و طبق آخرین 
خبرها، رایزنی های اولیه هم با او شــده اما 
اینکه قرار باشد سمیعی در نقش مدیرعامل 
به اســتقلال بازگردد، صحت ندارد. طبق 
آخرین خبرها، حضور علی تاجرنیا و مجتبی 
هیات مدیــره  ترکیــب  در  فریدونــی 
دســت نخورده باقــی خواهد مانــد و در 
شرایطی که شایعه مدیرعاملی تاجرنیا هم 
مطرح شــده اما گفته می شود فریدونی در 
مقطع فعلی، بیشــترین شــانس را برای 
نشستن بر کرسی مدیرعاملی استقلال دارد.

چهره هــای سیاســی-اقتصادی اضافــه 
می شوند، فریدونی سرپرست مدیرعاملی؟

مجتبی فریدونی در حالی احتمالاً به زودی 

در نقش سرپرست مدیرعاملی کارش را آغاز 
می کند که از زمان ورود به باشگاه استقلال، 
چند نوبت به این مســئولیت نزدیک شد و 
حــالا در نزدیک ترین فاصلــه با صندلی 
مدیریت باشــگاه قرار دارد. طبق آخرین 
خبرهــا در حالــی قــرار اســت ترکیب 
هیات مدیره اســتقلال دستخوش تغییر و 
تحولاتی شــود کــه قرار بر اضافه شــدن 
چهره های سیاســی-اقتصادی هم بوده و 
رایزنی ها در مسیر اضافه شدن این اشخاص 

در حال پیگیری است.
تغییر در تیم مدیریتی استقلال؛ 

شاید تا آخر همین هفته!
علی تاجرنیا، نماینده تام الاختیار هلدینگ 
و البته رئیس هیات مدیره اســتقلال روز 
گذشــته در مصاحبــه ای بــا خبرگزاری 
»تسنیم« از عبارت جالبی استفاده کرد و 
عنوان داشــت که »تا ایــن لحظه« تغییر 
مدیریتی انجام نشــده است. عدم تکذیب 
قاطع تاجرنیا نشــان می دهد که تحرکات 
زیرپوستی برای تغییر مدیریت در استقلال 
در حال انجام است و طبق خبرهای واصله، 
احتمــال آنکه تا پایان هفته جاری ترکیب 
هیات مدیره جدید استقلال معارفه شوند و 
احتمالاً مجتبی فریدونــی عَنان کار را در 
نقش سرپرست مدیرعاملی در دست گیرد، 

اصلًا دور از ذهن نیست.

 در حالی که اســتقلال در حال بستن ترکیب نهایی خود برای فصل 
جدید لیگ برتر و دیدار حســاس سوپرجام است، همچنان وضعیت 
سیدحسین حســینی، دروازه بان و کاپیتان فصل گذشته آبی ها، در 
هاله ای از ابهام قرار دارد. مهم ترین دلیل این بلاتکلیفی، اختلاف مالی 

میان این بازیکن و باشگاه استقلال عنوان شده است.
بر اساس شنیده ها، حسینی خواستار قراردادی با رقم نزدیک به 
دستمزد ستاره های باشگاه مانند رامین رضاییان، روزبه چشمی و عارف 
آقاسی است. این دروازه بان مدعی است که در فصل گذشته عملکرد 
قابل قبولی داشته و در بسیاری از بازی ها یکی از تاثیرگذارترین بازیکنان 
تیم بوده است؛ بنابراین انتظار دارد دستمزدی متناسب با عملکردش 

دریافت کند.
در طرف مقابل، مدیران باشگاه استقلال با این خواسته حسینی 
موافق نیســتند و حاضر نیستند مبلغی مشــابه قرارداد ستاره های 
گران قیمت تیم را به او پرداخت کنند. آنها معتقدند که با توجه به شرایط 
فعلی و محدودیت های مالی، پرداخت چنین رقمی به حسینی توجیه 

اقتصادی ندارد.
از سوی دیگر، ساپینتو نیز نسبت به وضعیت فنی و ثبات عملکرد 
حسینی تردیدهایی دارد و هنوز اطمینان کافی برای انتخاب او به عنوان 
گلر شــماره یک فصل آینده ندارد. همین مسئله نیز بر تصمیم نهایی 
باشگاه تأثیرگذار بوده و باعث شده قرارداد حسینی تا این لحظه تمدید 

نشود.
با توجه به زمان محدود باقی مانده تا شــروع رقابت های رسمی، 
مشخص نیســت این اختلاف به چه ســرانجامی خواهد رسید و آیا 
هواداران استقلال باید در فصل جدید شاهد خداحافظی کاپیتان شان 

باشند یا توافقی در دقیقه ۹0 حاصل می شود.

 اختلاف ادامه دار 
استقلال و حسینی

معمای دفاع چپ استقلال

تماشاگران استقلال و تراکتور نصف شدند! 

1404 /04 /31  سه   شـــنبه
7996 28 شماره ســـال
TUE. 2025/07/22

کتابفروشــی مجتبی جباری، بازیکن سابق و محبوب تیم استقلال 
میزبان یکی از چهره های برجسته سینمای ایران بود؛ شهاب حسینی، 
بازیگر سرشــناس و سوپراستار سینما، با حضور در این کتابفروشی، 

دیداری جالب و صمیمانه با جباری داشت.
این دیدار که در کتابفروشی جباری در تهران انجام شد، با استقبال 
گرم مخاطبان و علاقه مندان به هنر و فوتبال همراه بود. حضور هم زمان 
چهره ای از دنیای فوتبال و ســتاره ای از ســینما باعث شــد فضای 

کتابفروشی حال وهوایی خاص پیدا کند.
شــهاب حسینی که همیشه علاقه اش به کتاب و فرهنگ را 
نشان داده، در این دیدار دقایقی با جباری درباره کتاب، هنر، فوتبال 
و نقش فرهنــگ در جامعه گفتگو کرد. این ملاقات که به دور از 
فضای رســمی رسانه ها برگزار شد، بازتاب زیادی در شبکه های 

اجتماعی داشت.

 ملاقات شهاب حسینی 
با مجتبی جباری

وضعیت حسین حسینی در استقلال پیچیده شده و 
مشخص نیست گلر آبی ها فصل بعد را در کدام تیم به 
میدان خواهد رفت. حســینی با مدیران اســتقلال 
اختلاف نظــر دارد و به همین دلیل هنوز تکلیف این 
بازیکن با استقلال مشخص نشده است. از طرفی طی 
روزهای اخیر شایعه مذاکره حسینی با مدیران تراکتور 
هم به گوش رســیده و حتی ممکن است در صورت 
محرومیت طولانی مدت بیرانوند، کاپیتان استقلال سر 
از تبریز در بیاورد. این درحالیســت که شــایعاتی در 
خصوص جذب یک گلر مطــرح خارجی و البته امیر 
عابدزاده هم به گوش می رسد و مشخص نیست کدام 
گلر راهی تراکتور می شود. در واقع رای پرونده بیرانوند 
گره جابه جایی چند گلر مطرح در فوتبال ایران است. 
آنطور که شــنیدیم، مدیران و سرمربی تراکتور برای 
جانشینی بیرانوند دچار اختلاف نظر شدند. اسکوچیچ 

علاقه زیــادی به امیر عابدزاده دارد و حتی زمانیکه او 
سرمربی تیم ملی بود، امیر در چند بازی درون دروازه 
تیم ملی قرار گرفت و جانشین بیرانوند شد. اسکوچیچ 
در صورت ناکامی در جذب عابدزاده هم قصد دارد به 
ســراغ جذب گلــر خارجی بــرود و در واقع کاپیتان 
استقلال اولویت اول و دوم سرمربی تراکتور نیست. با 
این حال در بین مدیران تراکتور، حســینی حامیان 
بزرگــی دارد و آن ها بدشــان نمی آیــد در صورت 
محرومیت بیرانوند، گلر اســتقلال را به تبریز ببرند.از 
طرفی دیگر طی روزهای اخیر زمزمه های استقلالی 
شــدن بیرانوند و عابدزاده هم شنیده شده که تا این 
لحظه رنگ و بویی جدی به خودش نگرفته است. حال 
باید دید سرانجام این دومینوی نقل و انتقالاتی به چه 
سرانجامی خواهد رسید؛ دومینویی که ممکن است در 
آن یکی دو جابه جایی مهم را در فوتبال ایران رقم بزند.

کاپیتان استقلال سوژه اختلاف در اردوی تراکتور
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 :واکنشباشگاهپرسپولیسبهجداییاحتمالیدورسون
فعلا که در تمرینات است!

سخنگوی باشگاه پرسپولیس می گوید این باشگاه در دو مقطع با باشگاه 
گل گهر برای انتقال محمدمهدی زارع به توافق رسیده بود اما در نهایت 
این انتقال انجام نشد. مصطفی لشگری، سخنگوی باشگاه پرسپولیس 
در گفت وگو با ایسنا، درباره اظهارات سردار دورسون مهاجم ترکیه ای 
باشــگاه پرسپولیس مبنی  بر اینکه اگر پیشنهادی به دستش برسد از 
پرسپولیس جدا می شود گفت: فعلا این بازیکن در تمرینات ما حضور 

دارد و درخواستی برای جدایی نداده است.
 اقدام جالب  هاشميان در اردوی ترکيه 

وحید هاشمیان ســرمربی جدید پرسپولیس به شدت مراقبت 
سلامت بازیکنانش است تا در فصل بدنسازی دچار مصدومیت نشوند.

پرســپولیس که این روزها در اردوی ترکیه حضور دارد، به دنبال 
حضوری پرقدرت در لیگ پیش رو اســت. وحید هاشمیان که خیلی 
نگران آسیب ندیدن بازیکنانش است، راهکار جالبی را برای تمرینات 

تیمش در نظر گرفته است.
تشخیص کادر فنی پرسپولیس این است که بازیکنان با توجه به 
فشار تمرینات برای سرحال تر شدن بدن های شان و کاهش احتمال 
اسیب دیدگی باید زمان بیشتری را به گرم کردن اختصاص بدهند از 
این رو وحید هاشــمیان برای این که از زمان در نظر گرفته شده برای 
برنامه ها کاسته نشود تیم را زودتر به محل تمرین می برد. از همین رو  
با نظر هاشمیان، بازیکنان ابتدا در زمین جانبی محل تمرین به گرم کردن 
بدن ها می پردازند و بعد از آن راهی زمین تمرین اصلی می شــوند و 

بخش های مختلف تمرین را انجام می دهند.

سردار دورسون ۳۳ ساله که برای 
تیم پرســپولیس در لیگ ایران 
بازی می کند، در مورد آینده اش 
اظهار نظر کرد. سردار دورسون 
مدعی شــد کــه او نیــز مانند 
اســماعیل کارتــال می توانــد 
پرسپولیس را ترک کند و گفت: 
بندی در قرارداد من با پرسپولیس 
وجود دارد که در صورت جدایی 
مربی می توانم قرارداد را به صورت 
یک جانبه فسخ کنم. ما در حال 
حاضر در حال مذاکره با مدیریت 
باشگاه هستیم. ممکن است در 
هفته های آینده اتفاقات جدیدی 
رخ دهد. مــا با ساکاریاســپور 
مذاکراتــی داشــته ایم. مــن 

می خواهم به ســوپرلیگ ترکیه 
بــروم اما ایــن فوتبال اســت، 
هیچ وقت نمی دانید، باید ببینیم 

چه می شود.
این مهاجم در مورد احتمال 
بازگشــت به ترکیه گفت: ما در 
حــال مذاکره با برخــی تیم ها 
هستیم. از آنجایی که من بازیکن 
آزاد هستم، مورد توجه خیلی از 
تیم های ترکیه ای هستم. ما در 
حال مذاکره هســتیم و ممکن 
است در هفته های آینده در مورد 
انتقــال من اتفاقات جدیدی رخ 

دهد.
این بازیکن باتجربه فصل 
گذشــته در ۱۵ بــازی بــرای 

پرسپولیس بازی کرد و ۵ گل به 
ثمر رســاند. او در پایان گفت: 
انتظار نداشتم ایران چنین کشور 
خوبی باشد. تفاوت زیادی بین 
زندگــی من در ترکیــه و ایران 
وجود نداشت. تهران شهر بزرگی 
اســت و پایتخت اســت و ۱۵ 
میلیــون نفر جمعیــت دارد و 
ترافیکی شبیه به استانبول دارد.  
رســتوران ها و کافه های زیادی 
برای گذراندن وقت وجود دارد. 
انتظار نداشتم ایران چنین کشور 
آرام و خوبی باشــد. مــن واقعاً 
مردم، شهر و زندگی در تهران را 
دوست داشتم. کاملًا پر جنب و 

جوش بود.

مارکو باکیچ پس 
از ســال ها تجربه 
بــازی در فوتبال 
اروپــا و تجربــه 
حضــور در لیگ 
قهرمانــان، لیگ 
اروپا، سری آ و ... در 
تصمیم  حالــی 
گرفته به آســیا و 
ایران بیاید که در 
اتفاقی جالب، یک 
هم بازی سابق او در جمع سرخ پوشان حضور دارد و همین مسئله 

می تواند او را در فضایی قرار بدهد که احساس غربت نکند.
باکیچ که یکی از ملی پوشان حال حاضر مونته نگرو به حساب 
می آید و در فیفادی اخیر نیز به میدان رفت و از سوی دیگر سابقه 
حضور در فیورنتینا، تورینو، اسپتزیا ایتالیا، براگا پرتغال و ... را دارد، 
دو ســال قبل در اوفی کرت یونان با ســتاره کنگویی حال حاضر 

پرسپولیس هم بازی بود.
این ســتاره مونته نگرویی که طی ســه ســال اخیر یکی از 
مهره های ثابت اوفی کرت یونان محســوب می شد، در نخستین 
دوره حضورش در این باشگاه در فصل 2۳-2022 با تیوی بیفوما 
هم بازی بود که حالا این اتفاق را در پرسپولیس تجربه خواهد کرد.

باکیچ در نقل و انتقالات زمستانی فصل 2۳-2022 به اوفی 
کرت پیوســت که در دور برگشت ســوپر لیگ یونان ۱۵ بار در 
ترکیب قرار گرفت و موفق شد ۳ گل به ثمر رساند و 2 پاس گل 
بدهد که در همــان فصل تیوی بیفوما ۱۱ بازی انجام داده و دو 

پاس گل داشت.

 باکيچ - بيفوما؛ 
از یونان به ایران دورسون باز هم حرف از رفتن زد

اوهممثلکارتالمیترسد

پشت پرده عذرخواهی بیرانوند از درویش
سنگربان ملی پوش تراکتور که بیش از یک 
سال با باشگاه پرسپولیس، رضا درویش و 
هواداران این تیم دچار چالش شدید شده 
بود، در حرکتی غیرقابل پیش بینی و بسیار 
عجیب از تمام ارکان باشگاه پرسپولیس و 
شخص رضا درویش که با او به شدت درگیر 
شــده بود عذرخواهی کرد.خیلی ها این 
عذرخواهی  را یک حرکت سیاستمدارانه 
در راستای کاهش مدت محرومیت بیرانوند 
قلمداد می کنند و عده ای دیگر می گویند 
مدیر برنامه های بیرانوند به او توصیه کرده 

بود که این کار را انجام دهد. 
هواداران پرســپولیس البته هنوز از 
بیرانوند ناراحتند و مصاحبه های قبلی او را 
در فضای مجازی منتشر کردند که گفته 
بود یک ریال هم جریمه نمی پردازد و 
محروم نمی شود.حالا اما صحبت از 

محرومیــت ۴ ماهه بیرانونــد گ،حضور 
احتمالــی او در اســتقلال و جریمه 20 
میلیاردی است و شاید همین مسائل باعث 
شــده تا علیرضا دســت بــه یک حرکت 
غیرقابــل پیش بینی بزنــد و از درویش 

عذرخواهی کند.
طی روزهای گذشته دو شایعه نقل و 
انتقالاتی مهم در این راســتا بر سر زبان ها 
افتاد.یکی احتمــال حضور یک دروازه بان 
خارجــی در تراکتــور و دیگــری حضور 
احتمالی سید حسین حسینی در این تیم 
که هواداران استقلال خواستار جدایی او از 
تیم محبوبشان شــده اند.پیش از این هم 
یکی از هواداران اســتقلال چت هایی را از 
بیرانوند منتشر کرده بود که نشان از علاقه 
ایــن دروازه بان برای حضور در اســتقلال 
می داد.مــوردی که توســط مظفری زاده 

مدیرعامل باشگاه تراکتور تکذیب شد اما 
خود بیرانوند هیچ واکنشی به آن نشان نداد.

گفتنی است علیرضا بیرانوند پیش از 

این دو بار قصد حضور در باشگاه استقلال 
را داشت که هر بار این انتقال بنا به دلایلی 

انجام نشد.

محروميت بيرانوند کم می شود؟
عذرخواهی عجیب و غریب و ناگهانی علیرضا بیرانوند از 
رضا درویش و ســایر مدیران و هواداران پرسپولیس 
نمی تواند یک اتفاق عادی باشد.در خبرها آمده بود که 
قرار است رای پرونده بیراوند بالاخره بعد از یک سال و 
اندی در هفته جاری اعلام شود و حالا این عذرخواهی 
در آستانه صدور رای می تواند معنای خاص خود را داشته 
باشد. شــنیده می شــود این احتمال وجود دارد که 
محرومیت چهار ماهه بیرانوند به دو ماه تقلیل یابد البته 
پیش از این صحبــت از جریمه ۲۰ میلیارد تومانی این 
دروازه بان ملی پوش هم بود که باید منتظر بمانیم و ببینیم 

کمیته استیناف در نهایت چه رایی را صادر می کند؟
بیرانوند در ویدیویی که از خود منتشر کرده بود اعلام 
کرد که امسال بازی های حساسی با تراکتور و تیم ملی 
ایران دارد و البته به رای فدراسیون احترام می گذارد. 
کاملا مشخص است که رای صادره که معلوم نیست چرا 
اعلام نشده به ضرر این دروازه بان است و پرسپولیس در 
این پرونده برنده شــده اما حالا هواداران پرسپولیس 
می پرســند وقتی او به طور غیرقانونی فسخ کرده و از 

پرسپولیس رفته عذرخواهی کردنش چه سودی دارد؟
به هر حال باید منتظــر بمانیم و ببینیم ارکان قضایی 

فدراســیون که مهدی تاج گفته بود از استقلال کاری 
برخوردارند، چه حکمی را صادر می کنند و آیا کسی پیدا 
می شود به مردم توضیح دهد که دلیل تاخیر بی سابقه در 

صدور حکم این پرونده چیست؟
ختم کلام این که مردم خیلی انتظار ندارند حکم درستی 
صادر شود در فدراسیون فوتبال کاملاً مصلحتی با یک 
سری مسائل و پرونده ها رفتار می شود و همین چند هفته 
قبــل هم مهدی تاج ســعی کــرد بــا پادرمیانی و 
مصلحت اندیشی ماجرای اختلاف پرسپولیس و تراکتور 

بر سر بیرانوند را فیصله دهد که البته موفق نشد.

فصل گذشته بعد از تغییرات گسترده در خط دفاعی پرسپولیس 
و جدایی علیرضا بیرانوند و دانیال اســماعیلی فر، این تیم همانند یک 
دهه اخیر در این بخش مقتدر ظاهر نشد و تزلزل های گاه و بی گاه، در 
نهایت منجر به باختن کورس قهرمانی و از دست رفتن این عنوان برای 
سومین فصل متوالی شد. اما حالا پرسپولیس دروازه بان خود را در فصل 
جدید تغییر داده و البته به نظر می رسد این تیم حداقل به یک مدافع 
با کیفیت دیگر برای تبدیل شدن به تیم مستحکم در خط دفاعی نیاز 

دارد.
قهرمانی می خواهید؟ دروازه بسته بماند

عملکرد خط دفاعی پرســپولیس در یک دهه اخیر بدین شکل بوده: 
فصل گذشته 20 گل، لیگ 2۳ قبول ۱8 گل، در لیگ 22 تنها ۱۳ گل، 
در لیگ 2۱ با دریافت 2۱ گل، در لیگ 20 فقط ۱۴ گل، در لیگ نوزدهم 
با قبول ۱7 گل، در لیگ هجدهم با دریافت ۱۴ گل، در لیگ هفدهم با 
دریافت ۱۵ گل، در لیگ شانزدهم با قبول ۱۴ گل و البته لیگ پانزدهم 

با دریافت ۳۴ گل.
بررسی آمار نشان می دهد در یک دهه اخیر هر گاه دروازه پرسپولیس 
حداقل 20 بار در طول فصل باز شــده، این تیم موفق به کسب عنوان 
قهرمانی نشده است. این اتفاق در اولین فصل حضور برانکو ایوانکوویچ، 
دوره یحیی گل محمدی در لیگ بیست ویکم در مصاف با استقلال تحت 

هدایت فرهاد مجیدی و البته فصل گذشته تکرار شده است.
به نظر می رسد اگر وحید هاشمیان به دنبال کسب عنوان قهرمانی در 
اولین فصل حضور در پرسپولیس است، باید شرایط دروازه و خط دفاعی 
خود را تقویت کرده و مراقب باشد که تیمش به حد نصاب 20 گل خورده 
در طول فصل نرســد؛ زیرا آمار موید آن است که این گونه قهرمانی از 

دست می رود.
جدایی دو مدافع باتجربه، هنوز کسی نیامده!

علی رغم عملکرد قابل قبول الکسیس گندوز در اولین فصل حضور در 
ایران و ثبت ۱۴ کلین شیت، مدیران باشگاه پرسپولیس خیلی زود با 
پیام نیازمند از سپاهان به توافق رسیدند و به نظر می رسد این دروازه بان 
با تجربه در فصل جدید لقب شماره یک پرسپولیس را به خود اختصاص 
خواهــد داد. اما در خط قلب خط دفاعی اوضاع متفاوت پیش می رود؛ 
جدایی فرشــاد فرجی و گیورگــی گولیســیانی، دو مدافع باتجربه 
پرســپولیس قطعی شده و این باشــگاه هنوز موفق به جذب گزینه 

جانشین نشده است.
در حال حاضر به نظر می رسد محمدحسین کنعانی زادگان و مرتضی 
پورعلی گنجی، 2 عضو ثابت خط دفاعی پرسپولیس در فصل جدید 
خواهند بود و البته سهیل صحرایی هم می تواند در مواقع لزوم در ترکیب 
پرسپولیس قرار بگیرد. با این وجود، به نظر می رسد برای تبدیل شدن 
به بهترین خط دفاعی لیگ و ثبت آمار گل های خورده پایین تر از دیگر 
مدعیان، پرسپولیس حداقل به یک مدافع باکیفیت دیگر در قلب خط 

دفاعی نیاز دارد.
نباید فراموش کرد پورعلی گنجی و کنعانی زادگان هر دو در سال های 
اخیر دچار مصدومیت های طولانی مدت شدند و احتمال تکرار این اتفاق 
وجود دارد. به این ترتیب به نظر می رســد مهم ترین ماموریت وحید 
هاشمیان و مدیران پرسپولیس تا پایان فصل تابستان جذب حداقل 

یک مدافع میانی باکیفیت و جدید خواهد بود.

دفاع مستحکم، فرمولی برای 
قهرمانی پرسپوليس

بدون شک وحید هاشمیان حتی دو ماه قبل هم تصور 
نمی کرد که روز تولدش را داخل اردوی پرسپولیس 
و تحت عنوان سرمربی این تیم سپری کند اما فوتبال 

بار دیگر ثابت کرد غیرقابل پیش بینی است. 
وحید هاشــمیان که پس از جنگ ۱2 روزه و 
جدایی اســماعیل کارتال، هدایت پرســپولیس را 
پذیرفت و حالا مشــغول آماده سازی این تیم برای 
حضور در بیســت و پنجمین دوره رقابت های لیگ 
برتر اســت، روز تولدش را در حالتی بســیار خاص 

سپری می کند. وحید متولد ۳0 تیر سال ۱۳۵۵ است 
و امــروز در حالی تولد او محســوب می شــود که 
پرسپولیس دوره پرفشار بدنسازی را داخل اردوی 
ترکیه سپری می کند. هاشمیان پیش از این هم بارها 
روز تولدش داخل اردو ســپری کرده بود ولی هرگز 
سابقه نداشت که تحت عنوان سرمربی پرسپولیس 

چنین فضایی را تجربه کند. 
خبر ورزشــی هم تولد وحید هاشمیان را به او 
تبریک گفته و برایش آرزوی سلامتی و شادی دارد.

طبق اخبار رسـانه های روسـی محمدمهدی زارع 
مدافـع ملی پـوش گل گهـر بـه عضویـت تیـم 
اخمت گروژنی روسـیه درآمد. اکسـپرس روسیه 
خبـر داد ایـن فوتبالیسـت 22 سـاله بـرای امضای 
قـرارداد بـا باشـگاه گروژنـی، تحـت معاینـات 
پزشـکی قـرار خواهـد گرفـت و توافـق نهایـی 

حاصل شده است. 
یکـی از مدیران باشـگاه اخمـت گروژنی 
بـه اسـپورت 2۴ گفـت: انتقال مهـدی زارع 

اخمـت قطعی شـد و ایـن بازیکن به بـه 
زودی بـرای انجـام معاینـات 

پزشکی به روسیه سفر خواهد کرد.
زارع فصل گذشـته 2۳ بازی در لیگ برتر ایران 
انجام داد و اسـتقلال و پرسپولیس به شدت در نقل 
و انتقـالات بـه دنبال جـذب این بازیکـن بودند. در 
روزهای اخیر زارع به پوشـیدن پیراهن پرسپولیس 
نزدیـک شـده بـود و حتـی مدیـران سـرخ های 
تهرانـی با درخواسـت 80 میلیـارد تومانی گل گهر 
بـرای صـدور رضایتنامـه موافقـت کرده بـود اما در 
نهایـت باشـگاه سـیرجانی تصمیم به فـروش زارع 
بـه اخمـت گروژنی گرفـت. ترانسـفرمارکت ارزش 

این بازیکن را ۹00 هزار یورو تخمین زده است.

تولد سرمربی پرسپوليس در ترکيه

گزینه 
سرخابی ها به 
اخمت گروژنی 
پيوست
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